Επίθετα σε -ής, -ές και -ης, -ες
Τα δικατάληκτα επίθετα αυτής της κατηγορίας μπορεί να είναι:

α) οξύτονα, διατηρώντας τον τόνο στη λήγουσα σε όλη την κλίση:
	Ενικός αριθμός

	
	Αρσενικό
	Θηλυκό
	Ουδέτερο

	Ονομ
	ο
	διεθνής
	η
	διεθνής
	το
	διεθνές

	Γεν
	του
	διεθνούς
	της
	διεθνούς
	του
	διεθνούς

	Αιτ
	το
	διεθνή
	τη
	διεθνή
	το
	διεθνές

	Πληθυντικός αριθμός

	Ονομ
	οι
	διεθνείς
	οι
	διεθνείς
	τα
	διεθνή

	Γεν
	των
	διεθνών
	των
	διεθνών
	των
	διεθνών

	Αιτ
	τους
	διεθνείς
	τις
	διεθνείς
	τα
	διεθνή


Όμοια κλίνονται:  

αβαθής –ής –ές 


πολυετής –ής –ές

ακριβής –ής –ές 


ευγενής –ής –ές
αξιοπρεπής –ής –ές 

επιβλαβής –ής –ές
αφανής –ής –ές


ευσεβής –ής –ές

διαρκής –ής –ές 


ευπαθής –ής –ές

ειλικρινής –ής –ές                           αληθής –ής –ές
επιμελής –ής –ές


προσφιλής –ής –ές

υγιής –ής –ές





β) παροξύτονα, αλλά µε μετακίνηση του τόνου στην προπαραλήγουσα στην ονομαστική και αιτιατική ενικού του ουδετέρου:

	Ενικός αριθμός

	
	Αρσενικό
	Θηλυκό
	Ουδέτερο

	Ονομ
	ο
	αυθάδης
	η
	αυθάδης
	το
	αύθαδες

	Γεν
	του
	αυθάδους
	της
	αυθάδους
	του
	αυθάδους


	Αιτ
	τον
	αυθάδη
	την
	αυθάδη
	το
	αύθαδες

	Πληθυντικός αριθμός

	Ονομ
	οι
	αυθάδεις
	οι
	αυθάδεις
	τα
	αυθάδη

	Γεν
	των
	αυθάδων
	των
	αυθάδων
	των
	αυθάδων

	Αιτ
	τους
	αυθάδεις
	τις
	αυθάδεις
	τα
	αυθάδη



Όμοια κλίνονται:  

ο, η αυτάρκης, το αύταρκες         ο, η καλοήθης, το καλόηθες


ο, η συνήθης, το σύνηθες
γ) παροξύτονα, αλλά µε μετακίνηση του τόνου στη λήγουσα στη γενική πληθυντικού:

	Ενικός αριθμός

	
	Αρσενικό
	Θηλυκό
	Ουδέτερο

	Ονομ
	ο
	αφρώδης
	η
	αφρώδης
	το
	αφρώδες

	Γεν
	του
	αφρώδους
	της
	αφρώδους
	του
	αφρώδους

	Αιτ
	τον
	αφρώδη
	την
	αφρώδη
	το
	αφρώδες

	Πληθυντικός αριθμός

	Ονομ
	οι
	αφρώδεις
	οι
	αφρώδεις
	τα
	αφρώδη

	Γεν
	των
	αφρωδών
	των
	αφρωδών
	των
	αφρωδών

	Αιτ
	τους
	αφρώδεις
	τις
	αφρώδεις
	τα
	αφρώδη



Όμοια κλίνονται:  

ο, η αµµώδης, το αµµώδες (των αµµωδών)

ο, η βραχώδης, το βραχώδες (των βραχωδών)

ο, η δηλητηριώδης, το δηλητηριώδες (των δηλητηριωδών)

ο, η θορυβώδης, το θορυβώδες (των θορυβωδών)
ο, η ελώδης , το ελώδες (των ελωδών)

ο, η πομπώδης , το πομπώδες (των πομπωδών)

ο, η χυμώδες , το χυμώδες (των χυμωδών)

ο, η αλματώδης , το αλματώδες (των αλματωδών)

ο, η δασώδης , το δασώδες (των δασωδών)

ο, η θαμνώδης , το θαμνώδες (των θαμνωδών)

ο, η θεμελιώδης , το θεμελιώδες (των θεμελιωδών)

ο, η θηριώδης , το θηριώδες (των θηριωδών)

ο, η ιδεώδης , το ιδεώδες (των ιδεωδών)

ο, η ενθουσιώδης , το ενθουσιώδες (των ενθουσιωδών)

ΑΣΚΗΣΕΙΣ

1. Να συμπληρώσεις τις παρακάτω στήλες όπως στο παράδειγμα:
Ο ευτυχής

οι ευτυχείς

το ευτυχές

τα ευτυχή

Ο δασώδης

…………….

…………….

……………..

Ο επιμήκης

…………….

…………….

……………..

Ο θαμνώδης

…………….

…………….

……………..

Ο θεμελιώδης
…………….

…………….

……………..

Ο αυτάρκης

…………….

…………….

……………..

Ο επιβλαβής

…………….

…………….

……………..

2. Να συμπληρώσεις τα παρακάτω κενά βάζοντας τα επίθετα στον κατάλληλο τύπο:    

Το ………………….. (ακριβής)  αντίγραφο

Του …………………… (δασώδης) περιβάλλοντος

Των ………………….. (συνεχής) αντιπαραθέσεων.

Της …………………..(αφρώδης) σαμπάνιας

Τις …………………….( αμμώδης) παραλίες

Το ……………………(συνήθης) αποτέλεσμα

Του …………………..(ασταθής) καιρού

3. Να συμπληρώσεις τα κενά των παρακάτω προτάσεων με το κατάλληλο επίθετο της παρένθεσης στο σωστό τύπο:  

(δηλητηριώδης , συγγενής , καρδιοπαθής , διαρκής , μανιώδης , προσεχής)

Τον ………………… μήνα θα υπάρχει πρόβλημα ρευστότητας
Η επιτυχία του ………………….. συμποσίου είχε τεράστια επιτυχία

Είμαστε μακρινοί …………………………..

Τα ………………………… μανιτάρια είναι θανατηφόρα.

Οι συνέπειες των ……………………. συγκρούσεων θα είναι αρνητικές.
Ήταν κάποτε ………………….. καπνιστές. Τώρα είναι όμως …………………….

